
Rada Powiatu w Końskich

Sesja Rady Powiatu

Protokół nr XXVIIII2021

XXVIII Sesja Rady Powiatu w Końskich odbytej w dniu 31 maja 2021 r. w sali konferencyjnej
Starostwa Powiatowego w Końskich.

Obrady rozpoczęto 31 maja 2021 o godz. 11:00, a zakończono o godz. 13:59 tego samego
dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 20 członków.

Obecni:
1. Dariusz Banasik
2. Lilla Brożyna

3. Michał Cichocki
4. Marian Domagała

5. Dorota Duda
6. Grzegorz Jóźwik
7. Zbigniew Kowalczyk
8. Marian Król
9. Łukasz Kubka
10. Czesław Kurcbart
11. Jarosław Lasota
12. Danuta Leśniewicz

13. Wojciech Owczarek
14. Jolanta Pacocha
15. Paweł Pękala

16. Grzegorz Piec
17. Robert Plech
18. Wiesław Skowron
19. Bogdan Soboń

20. Jarosław Staciwa
21. Beata Zbróg

Ad.l.
Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk otworzył XXVIII sesję Rady Powiatu
w Końskich. Poinformował, że obrady sesji są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń

rejestrujących obraz i dźwięk w związku z obowiązkiem ustawowym zawartym wart. 15 ust.
1a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym. Powitał Radnych Rady
Powiatu oraz zaproszonych gości. Stwierdził, że sesja została zwołana zgodnie
z postanowieniami ustawy o samorządzie powiatowym oraz ze Statutem Powiatu. Stwierdził,

że w sesji bierze udział 20 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego

21 radnych stanowi quorum pozwalającena podejmowanie prawomocnych uchwał.
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Ad.2.
Przyjęcie porządku obrad.

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że projekt porządku obrad Panie i Panowie
Radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o sesji . Przypomniał, że zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy
o samorządzie powiatowym oraz § 11 ust. 4 Statutu Powiatu, Rada może wprowadzić zmiany
w porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady.

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk w związku z prośbą Zarządu Powiatu
złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad w punkcie 7 o dodatkowy projekt uchwały

w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie przez Zespół Szkół Ponadpodstawowych li 3
w Końskich do projektu .Ponadnarodowa mobilnośćuczniów", pn. .Polsko-greckie wyzwanie
kulturowe" w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój. Zaproponował aby
projekt uchwały był procedowany w podpunkcie j punktu 7.

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek o rozszerzenie
porządku obrad.

Glosowano wniosek w sprawie:
rozszerzenia porządku obrad.

Wyniki glosowania
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ : 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20)
Dariusz Banasik, Lilla Brożyna, Michał Cichocki, Marian Domagała, Dorota Duda, Grzegorz
Jóźwik, Zbigniew Kowalczyk, Marian Król , Łukasz Kubka, Czesław Kurcbart, Jarosław

Lasota, Danuta Leśniewicz, Wojciech Owczarek, Jolanta Pacocha, Paweł Pękala, Grzegorz
Piec , Wiesław Skowron, Bogdan Soboń, Jarosław Staciwa, Beata Zbróg
NIEOBECNI (1)
Robert Plech

PrzewodniczącyRady Powiatu stwierdził, że Rada Powiatu jednogłośnie przyjęła wniosek
o rozszerzenie porządku, a następnie poddał pod głosowanie rozszerzony porządek obrad
obejmujący:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie pomiędzy sesjami.
4. Ocena realizacji zadań powiatu w zakresie ochrony zdrowia.
5. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2020 dla Powiatu Koneckiego.
6. Informacja dotycząca zimowego utrzymania dróg powiatowych w sezonie 2020-2021.
7. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawie:

a. zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Koneckiego
na lata 2021-2026,

b. zmian w budżecie Powiatu Koneckiego na 2021 r.,
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c. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia "Programu rozwoju pieczy zastępczej

w Powiecie Koneckim na lata 2021-2023",
d. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Programu Wsparcia Podmiotów Ekonomii

Społecznej w Powiecie Koneckim na lata 2021-2025,
e. zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Przeciwdziałania

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Koneckim
na lata 2021-2025,

f. oceny rocznej działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Końskich działającego przy
Towarzystwie Wspierania Rozwoju Powiatu "Wszechnica Konecka",

g. rozpatrzenia petycji Gminy Ruda Maleniecka,
h. rozpatrzenia petycji Gminy Fałków,

i. rozpatrzenia petycji Gminy Radoszyce.
J. w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie przez Zespół Szkół Ponadpodstawowych

nr 3 w Końskich do projektu .Ponadnarodowa mobilnośćuczniów", pn. .Polsko-greckie
wyzwanie kulturowe" w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój.

8. Przedstawienie "Raportu o stanie Powiatu Koneckiego za 2020 rok".
9. Przyjęcie protokołu wraz z wnioskami z kontroli przeprowadzonej przez Komisję

Rewizyjną.

10. Sprawy różne.

11. Zamknięcie obrad XXVIII sesji Rady Powiatu.

Glosowano w sprawie:
Przyjęcie porządku obrad.

Wyniki glosowania
ZA: 20, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (20)
Dariusz Banasik, Lilla Brożyna, Michał Cichocki, Marian Domagała, Dorota Duda, Grzegorz
Jóźwik, Zbigniew Kowalczyk, Marian Król, Łukasz Kubka, Czesław Kurcbart, Jarosław

Lasota, Danuta Leśniewicz, Wojciech Owczarek, Jolanta Pacocha, Paweł Pękala, Grzegorz
Piec, Wiesław Skowron, Bogdan Soboń, JarosławStaciwa, Beata Zbróg
NIEOBECNI (1)
Robert Plech

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk stwierdził. że Rada jednogłośnie

uchwaliłaporządekobrad sesji.

Ad.3.
Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie pomiędzy sesjami
przedstawił Starosta Grzegorz Piec.

W dyskusji wzięli udział:

Starosta Grzegorz Piec dodał, że Zarząd Powiatu przystąpił do utworzenia zamiejscowych
punktów WydziałuKomunikacji Starostwa Powiatowego w Stąporkowie i Radoszycach, które
ułatwią pracę wydziału. Sprostował informację, która pojawiła się w przestrzeni medialnej ,
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że Zarząd Powiatu nie chciał uczestniczyć w ostatniej konferencji. Wyjaśnił, że tego dnia
na godz. 12.30 pojechali ze Starostą Skowronem do Urzędu Wojewódzkiego w Kielcach celem
podpisania umowy. Będąc już na miejscu otrzymał telefon od Burmistrza Krzysztofa
Obratańskiego z informacją, że na godz. 14.00 przyjeżdża Pani Poseł Wojtyszek i zaprasza
na to spotkanie. Zwrócił uwagę, że dziwnym zbiegiem okoliczności nie było nikogo z Zarządu

Powiatu, a byli przedstawiciele Gmin Radoszyce, Fałków i Ruda Maleniecka. Oświadczył,

że gdyby miał wcześniej wiedzę na ten temat to Zarząd Powiatu na tej konferencji by był

obecny.

Radny Paweł Pękala podziękował za wystąpienie Pana Starosty z uwagi na to, że na samym
końcu Pan Starosta poinformował o konferencji, która miała miejsce w czwartek w Urzędzie

Miasta i Gminy w Końskich, w której miał przyjemność brać udział. Odnosząc się do tej
sytuacji zwrócił uwagę, że przedstawiciele trzech gmin w podobny sposób jak Zarząd Powiatu
dowiedzieli się o konferencji i pomimo odległości dotarli na spotkanie , natomiast
z najbliższego urzędu - Starostwa nikt nie dotarł na konferencję. Stwierdził, że było to bardzo
interesujące spotkanie na którym można było się bardzo dużo dowiedzieć o trwającym naborze
wniosków w ramach funduszu autobusowego . Dodał, że oni tę wiedzę mają i na pewno
ją wykorzystają ale ma nadzieję, że po dzisiejszej sesji i po uchwaleniu ostatnich uchwał

również Starostwo przyłączy się do inicjatywy i złoży wniosek o utworzenie nowych linii.

Radna Beata Zbróg poprosiła o doprecyzowanie czego dotyczyły zmiany w regulaminie
organizacyjnym Starostwa Powiatowego.

Sekretarz Powiatu Zbigniew Sadorski odpowiedział, że zmiany miały charakter porządkowy
i dotyczyły wewnętrznych nazw komórek w związku z niezbędnymi potrzebami
zaktualizowania podstawy prawnej.

Na tym dyskusję zakończono.

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że sprawozdanie zostało przyjęte.

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie pomiędzy sesjami stanowi integralną
część niniejszego protokołu.

Ad.4.
Ocena realizacji zadań powiatu w zakresie ochrony zdrowia.

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk poinformował, że ocenę realizacji
zadań powiatu w zakresie ochrony zdrowia radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o sesji.
Ponadto materiał był omawiany na Komisji Budżetu Rolnictwa Zdrowia i Oświaty .

Zastępca Naczelnika Wydziału Polityki Społecznej Oświaty i Zdrowia Marcin Wiaderny
omówił ocenę realizacji zadań powiatu w zakresie ochrony zdrowia .

W dyskusji wzięli udział:

PrzewodniczącyRady Powiatu Zbigniew Kowalczyk zwrócił uwagę, że ilość pacjentów jest
mniejsza w związku z pandemią ok. 30 tys. i jest to ok. 25, 35% mniej niż rok wcześniej ale
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z tego co rozmawiał z Dyrektorem Przybylskim to i takjest bardzo dobrze na tle innych szpitali
powiatowych na terenie woj. świętokrzyskiego. Podkreślił, że sprawą, która zasługuje naocenę,

jest kwestia liczby wykonanych zabiegów oraz sytuacja dotycząca przeprowadzonych
programów lekowych, o których nie mówili, że na 5 oddziałach szpitalnych są prowadzone
programy z nowymi lekami i pacjenci mają dostęp do nowszej generacji leków. Kolejną istotną

kwestią jest struktura leczonych pacjentów. Ponadto kluczową sprawą, która zasługuje

na podkreślenie jest ilość inwestycji prowadzonych w szpitalu tzn. inwestycji w aparaturę,

zakupów ale i w infrastrukturę, która pozwoli na obniżenie kosztów funkcjonowania co widać
już w wynikach roku 2020. Reasumując stwierdził, że dzięki takim działaniom szpital jest
w czołówce w województwie, ale też i w kraju.

Na tym dyskusję zakończono.

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła do wiadomości ocenę

realizacji zadań powiatu w zakresie ochrony zdrowia.

Ocena realizacji zadań powiatu w zakresie ochrony zdrowia stanowi integralną część

niniejszego protokołu.

Ad.S.
Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2020 dla Powiatu Koneckiego.

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk stwierdził, że materiały dotyczące

oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2020 dla Powiatu Koneckiego radni otrzymali wraz
z zawiadomieniem o sesji. Ponadto omawiana była na Komisji Budżetu Rolnictwa Zdrowia
i Oświaty.

Pytań nie było. Dyskusji nie prowadzono.

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła do wiadomości ocenę

zasobów pomocy społecznej za rok 2020 dla Powiatu Koneckiego.

Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2020 dla Powiatu Koneckiego stanowi integralną

część niniejszego protokołu.

Ad.6.
Informacja dotycząca zimowego utrzymania dróg powiatowych w sezonie 2020-2021.

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk poinformował, że informacja
dotycząca zimowego utrzymania dróg powiatowych w sezonie 2020-2021 była omawiana
na komisjach stałych Rady Powiatu.

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Końskich Stanisław Mościński przedstawił

informację dotyczącą zimowego utrzymania dróg powiatowych w sezonie 2020-2021.

W dyskusji wzięli udział:
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Radna Beata Zbróg poprosiłao wytłumaczenie co to znaczy , że nasze drogi są w czwartym,
piątym i szóstym standardzie zimowego utrzymania oraz wyjaśnienie kwestii odśnieżania,

ponieważ dla większości mieszkańców powiatu i gmin jest nadal rzeczą nie do zrozumienia,
że piaskarki jeżdżą z podniesionym pługiem wybierając drogi powiatowe albo gminne
i uważają to za niegospodarne, zupełnie bez sensu i nie na miarę XXI wiek. Dodała,

że w zeszłym roku o to pytała, złożyła interpelację i wie, że w poprzednich latach nigdy
nie były prowadzone rozmowy z włodarzami gmin. W związku z tym zapytała czy w tym roku
będą prowadzone takie rozmowy i czy podjęta zostanie próba dogadania się odnośnie

racjonalnego wykorzystania powiatowego i gminnego sprzętu.

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Końskich Stanisław Mościński poinformował,

że jest sześć standardów zimowego utrzymania dróg. Pierwszy standard w Polsce nie istnieje,
natomiast standard IIa i IIb to są autostrady i drogi ekspresowe gdzie wymagana jest
nawierzchnia czarna mokra. Wszystkie pozostałe standardy zimowego utrzymania dopuszczają

okresowe zaleganie błota pośniegowego, śniegu i przerwy w możliwości uczęszczania nawet
do ośmiu godzin. Na terenie Powiatu Koneckiego standard IIb występuje na drodze Nr 74, a na
42 Radomsko - Końskie - Namysłów standard III. Drogi wojewódzkie mają standard III i IV,
natomiast drogi powiatowe utrzymywane są w standardzie IV, V i VI gdzie występuje

częściowe zaleganie jezdni bądź na całej szerokości lub na odcinkach nie utrzymywanych
i w przerwie w ruchu do ośmiu godzin . Odnosząc się do problemu jeżdżenia z podniesionymi
pługami wyjaśnił, że każdy zarządca utrzymuje swoje drogi. Natomiast żeby dojechać do dróg
powiatowych większość przejazdów odbywa się drogami krajowymi i wojewódzkimi.
W związku z tym, że nikt nie zwraca pieniędzy za utrzymywanie drogi wojewódzkiej czy
krajowej dlatego sprzęt porusza się po drogach krajowych z podniesionym pługiem. Zwrócił

uwagę również na techniczną budowę pługa, który jest z reguły pomarańczowy , a 20 cm
gumowa końcówka jest czarna i przy zewnętrznym obserwowaniu na pozór wygląda, że pług

nie jest obniżony do samego spodu. Reasumując stwierdził, że każdy zarządca utrzymuje swoje
drogi i jeździ po drogach obcych z podniesionymi pługami, zarówno powiat jak i gmina oraz
zarządcy dróg wojewódzkich i krajowych.

Radna Beata Zbróg (Ad Vocem) podziękowała za wyjaśnienie odnośnie zimowych
standardów oraz budowy pługa. Oznajmiła, że zadaje pytanie czy spróbujemy coś w tym roku
w tej sprawie zmienić, czy będziemy rozmawiać po to żeby się np. podzielić regionami ,
podpisać umowy prawnie wiążące, takie żeby odpowiadał za te drogi np. pług gminny albo
pług powiatowy bez względu na to do kogo ta droga należy . Dodała, że pytała o to czy
podejmiemy takie próby, które być może źle się skończą, może się nie skończą żadnym

konstruktywnym wnioskiem ale mieszkańcy tego oczekują nie tylko w Gminie Końskie

ale w większości gmin. W związku z tym prosiła o odpowiedź bo wie, że nie podejmowali
takich rozmów więc trudno żeby wiedzieć co odpowiedzą wójt Rudy Malenieckiej, czy
burmistrz Radoszyc.

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Końskich Stanisław Mościński odpowiedział,

że na pewno takie rozmowy nie były prowadzone w związku z tym, że nie wszystkie gminy
świadczą usługi w zimowym utrzymaniu dróg sprzętem, który posiadają. Gmina Końskie,

Stąporków i Radoszyce zlecaj ą zimowe utrzymanie dróg, natomiast pozostałe gminy radzą

sobie na swoich drogach sprzętem rolniczym. Zwrócił uwagę, że nie posiadają takiej ilości

sprzętu aby biorąc pod uwagę przejęcie innych dróg niż swoje zagwarantować im należyte

utrzymanie. Oznajmił, że rozmowy mogą być prowadzone odnośnie utrzymania zimowego ale
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czy to będzie miało jakiś skutek trudno jest powiedzieć,ponieważkażda gmina ma inny sposób
utrzymania i rozliczania.

Radna Beata Zbróg (Ad Vocem) oznajmiła, że wie, iż nie wszystkie gminy w ten sposób
pracują i mają taką samą sieć dróg gminnych, zdaje sobie z tego sprawę i wie, że takie rozmowy
nie były prowadzone. Dodała, że nie chodzi o to, żeby przejąć drogi gminne, ponieważ powiat
nie posiada tyle sprzętu tylko chodzi o to aby się z gminami dogadać odnośnie rejonów,
obszarów, ponieważ w ten sposób na to patrzy i większość mieszkańców tak mówi.
Podziękowała za informację i za to, że jesteśmy otwarci na tego typu rozmowy.

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk dopytał o czas trwania czynnej akcji,
która w tym sezonie trwała 52 dni, ponieważ uważa, że jest to chyba niedużo jak na sezon
zimowy trwający od listopada.

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Końskich Stanisław Mościński odpowiedział,

że były okresy kiedy akcja trwała 70,90 dni, natomiast za l dzień statystyczny liczy się nawet
pojedynczy wyjazd piaskarki. Dodał, że nawet jeśli jechała na interwencję jedna piaskarka
to zaliczone było jako czynna akcja.

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk zwrócił uwagę, że niecodziennie
piaskarki jeździły przez 5 miesięcy okresu zimowego, natomiast zużycie materiałów było

mniejsze niż planowane, a koszty były dosyć wysokie, bo prawie 700 000 tys.

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Końskich Stanisław Mościński odpowiedział,

że 766 000 tys.

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk zapytał, czy posiadali wystarczający

sprzęt, ponieważ w tamtym roku Dyrektor mówił, że było mało piaskarek.

Dyrektor Stanisław Mościński odpowiedział, że sprzęt nie jest wystarczający,ponieważprzy
założeniu wytycznych Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad do zimowego
utrzymania dróg na sieć drogową jaką posiadają winni mieć l piaskarkę na 20 km dróg.
W związku z tym wychodzi około 25-30 piaskarek, co wiąże się z kosztami i składowiskiem
materiałów powodującym pięciokrotny wzrost kosztów do prowadzenia akcji zimowego
utrzymania dróg.

Na tym dyskusję zakończono.

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła do wiadomości

informację dotyczącą zimowego utrzymania dróg powiatowych w sezonie 2020-2021.

Informacja dotycząca zimowego utrzymania dróg powiatowych w sezonie 2020-2021 stanowi
integralną część niniejszego protokołu.

Ad.?
Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Koneckiego na lata
2021-2026,
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b) zmian w budżecie Powiatu Koneckiego na 2021 L,

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk stwierdził, że projekt uchwały

w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Koneckiego
na lata 2021-2026 był omawiany na Komisjach Stałych Rady Powiatu i uzyskał pozytywną

opinię·

Skarbnik Powiatu Edyta Drążkiewicz przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany
uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Koneckiego na lata 2021-2026
oraz w sprawie zmian w budżecie Powiatu Koneckiego na 2021 L

W dyskusji wzięli udział:

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk zapytał, które zadania będą

realizowane wspólnie z gminami, czy są to te, które są ujęte w wieloletniej prognozie
finansowej , czy inne zadania.

Starosta Grzegorz Piec odpowiedział, że wszystkie zadania, które zaproponowali gminom
są na stronie. Większość się pokrywa ale sąjeszcze inne zadania np. ulica Młyńskaw Końskich,

ponieważ doszli wspólnie z Burmistrzem do porozumienia, że z uwagi na duże koszty
inwestycji złożony zostanie wniosek do Funduszu Dróg Samorządowych w najbliższym

naborze. Dodał, że na zadania o wyższej wartości będą starali się składać wnioski do Funduszu
Dróg Samorządowych, natomiast te mniejsze będą realizowane 50 na 50 z gminami.

PrzewodniczącyRady Powiatu Zbigniew Kowalczyk zapytał czy wszystkie gminy podpisały

porozurmema.

Starosta Grzegorz Piec odpowiedział, że wszystkie gminy otrzymały informacje, a z tego
co wie to w dniu dzisiejszym Burmistrz Końskich będzie rozmawiał z radnymi, ponieważ mają

sesję, jutro jest prawdopodobnie sesja w Stąporkowie i czekają na odpowiedzi. Dodał,

że sytuacja wygląda tak jak przy wszelkiego rodzaju rozmowach i propozycjach.

Członek Zarządu Powiatu Jarosław Staciwa uzupełnił, że w dniu dzisiejszym jest sesja
w Radoszycach i tam zapadną wiążące decyzje, z Gminą Słupia Konecka już uzgodnili , które
odcinki będą realizować, natomiast Końskie są w trakcie. Dodał, że z tego co wie Gminie
Fałków złożone zostały propozycje i czekają na odpowiedź. Reasumując stwierdził,

że wszystkie gminy zostały poinformowane o propozycjach i czekają na odpowiedź i sądzi,

że w tym tygodniu otrzymają odpowiedzi z gmin .

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk oznajmił, że Starosta zmartwił go ulicą

Młyńską, ponieważ miała być to sztandarowa inwestycja, a okazuje się, że miasto zrobiło

kawałek drogi wraz z rondem, a te 500 metrów jest nie do przyjęcia.

Radna Beata Zbróg wyjaśniła, że na komisjach głosowała "za" i również zamierza dziś

głosować "za" tymi dwiema uchwałami, ponieważ wiążącą dla niej sprawą są środki, które
udało się powiatowi pozyskać na remont piętra przeznaczonego dla Poradni Pedagogiczno
Psychologicznej dlatego, że dzieci, które są w tej chwili badane na ul. Krakowskiej zasługują

na lepsze warunki i chyli czoło za zdobycie tych 2,5 miliona zł. Dodała, że również wszystkie
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środki, które są przeznaczane na wsparcie szpitala, straży czy policji to są dobrze
zainwestowane pieniądze, natomiast nie udało się uzyskać ponad 18 milionów na zadania
drogowe i z tego się tłumaczy. W związku z tym, że zadania nie są zdjęte z WPF zwróciła się

z prośbą, aby przyjrzeć się dokładnie dlaczego wnioski przepadły, ponieważ być może da się

coś zrobić lepiej tak żeby te środki pozyskać, ponieważ każdy pozyskany pieniądz zewnątrz

jest bardzo potrzebny.

Starosta Grzegorz Piec stwierdził, że nie rozpatrywałby tego w kategoriach dobrze napisany
wniosek, źle napisany wniosek, ponieważ dofinansowanie z programu rządowego, każdy

chciałby otrzymać, gdyż wszyscy składają wnioski . Dlatego powiat złożył więcej wniosków
z nadzieją, że dużo przejdzie ale, że nie przeszło, ponieważ czasami tak się zdarza. Dodał,

że najlepiej jest pozyskać środki z funduszu inicjatyw lokalnych, natomiast nie wszyscy którzy
składają wnioski otrzymują środki pomimo, że każdy samorząd stara się pozyskać

dofinansowanie i wszyscy włodarze chcą jak najlepiej. Poprosił radnych, aby pamiętali ,

że powiat nie jest odpowiedzialny tylko za drogi powiatowe ale również za inne obszary.
Zwrócił uwagę, że pozyskane zostały środki na poradnię, a "z tyłu głowy" Zarząd ma budowę
internatu w Baryczy. Ponadto okazało się w pandemii, że największe znaczenie dla
mieszkańców powiatu ma zdrowie , dlatego nie złożyli do funduszu inicjatyw lokalnych
wniosku o pozyskanie środków na drogi tylko na doposażenie szpitala. Dzięki tym działaniom

3,5 miliona trafiło do szpitala w tym trudnym okresie. Wracając do dróg oznajmił, że to co się

nie udało zrobić będą próbowali realizować z gminami w ramach umów 50 na 50 jak również

będą składanewnioski w następnych naborach do Funduszu Dróg Samorządowych. Zwracając

się do Pani Radnej poprosił aby nie rozpatrywała tego, że złożone zostały wnioski na 18zadań,
a otrzymali dofinansowanie do dwóch, czyli te 16 wniosków było złych, ponieważ tak jest
w każdej jednostce i chyba nie ma gminy w Powiecie Koneckim , która złożyła wnioski i dostała
na wszystkie pieniądze.

Radna Beata Zbróg (AD Vocem) stwierdziła, że wysłuchała odpowiedzi i zgadza się

ze Starostą, że jest wiele obszarów nie tylko drogi powiatowe, ale należy patrzeć na to jako
całość, ponieważ do szpitala nie da się "frunąć" tylko można dojechać po drogach
powiatowych. Dodała, że również nie było jej zamiarem mówienie, że wnioski na które nie
udało się pozyskać środków były sformułowane źle. Ponadto wie, że pieniądze, którymi
dysponuje rząd mają ograniczoną wielkość i wszystkie gminy i powiaty o te pieniądze się

starają. Jej przesłaniem było to, że jedyną rzeczą na którą mamy wpływ jest jakość wniosku,
a więc czy czegoś tam nie można zrobić lepiej, gdyż na resztę wpływu nie mamy.

Starosta Grzegorz Piec (Ad Vocem) oznajmił, że jeżeli dojdzie do porozumienia z gminami
to uda się wspólnie wyremontować 28 km dróg i uważa, że jest to pokaźny zasób jeśli chodzi
o kilometry. Zwrócił uwagę, że jest do zrealizowania wiele inwestycji takich jak np. boisko
przy I Liceum Ogólnokształcącym, czy archiwum, dlatego chciałby aby kiedyś radni wspólnie
usiedli celem zaplanowania pewnych działań, aby następcy mieli wytyczone pewne kierunki
działania. Wracając do wniosku oznajmił, że według jego wiedzy były dobrze napisane ale
to wojewoda podejmuje decyzje.

Radny Wojciech Owczarek stwierdził, że skoro został wywołany temat dróg chce go dopełnić

i powiedzieć kilka słów. W imieniu mieszkańców sołectw Nowy Kazanów, Stary Kazanów,
Sierosławice, Modliszewice i sąsiednich zwrócił się z prośbą o wykonanie remontu drogi
powiatowej Nr 0422 Modliszewice - Sierosławice - Kazanów- Dziebałtów, na odcinku
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Modliszewice - Sierosławice. Podziękował Zarządowi oraz Radnym, którzy w ubiegłym roku
głosowali na komisjach za przyjęciem wniosku do budżetu, ponieważ ten odcinek wszedł jako
propozycja dla Gminy Końskie do pilnego remontu. Dodał, że udało mu się zebrać w ostatnim
czasie kilkadziesiąt podpisów, które złoży na ręce Pana Starosty. Zapytał najakim etapie w tym
momencie są uzgodnienia z Gminą Końskie, czy wykonanie tej drogi jest zagrożone,

czy uzyskała już zielone światło ze strony Gminy Końskie.

Starosta Grzegorz Piec poinformował, że jego zdaniem zielone światło jest, ponieważ Pan
Burmistrz podczas rozmowy entuzjastycznie podszedł do wszystkich złożonych propozycji .

Radny Wojciech Owczarek (Ad Vocem) oznajmił, że rozumie, iż konkretnie ten odcinek
Modliszewice-Sierosławice będzie przedmiotem wniosku.

Radna Beata Zbróg odnosząc się do wypowiedzi Radnego Wojciecha Owczarka oznajmiła,

że popiera ten wniosek , zna doskonale drogę Sierosławice-Modliszewice-Kazanów ale ona
w nazwie ma jeszcze Dziebałtów. Dodała, że z tego co wie jeżeli ta droga byłaby zgłaszana

jako wniosek do Funduszu Dróg Lokalnych to można by było się pokusić o to aby zrobić

ją dłuższą, gdyż odcinek Sierosławice - Dziebałtów idealnie wpisuje się w wymagania , które
są we wnioskach, ponieważ zrobiona jest tam infrastruktura drogowa, są ośrodki kultury, które
korzystały z pieniędzy unijnych. Zwróciła się z prośbą o wydłużenie tego odcinka oraz
podziękowała w imieniu mieszkańców Dziebałtowa i Brodów.

Radny Wojciech Owczarek (Ad Vocem) oznajmił, że on też bardzo często jeździ tą droga
powiatową i zgadza się prawie w 100% z Panią Radną, ponieważ uważa, że ten odcinek jest
dosyć długi i on nie bez kozery wybrał na początek ten temat gdyż uważa, że jego stan jest
na tyle zły żeby wyremontować go w pierwszym szeregu. Dodał, że uważa, iż odcinek przez
Stary Kazanów jest w miarę potrzebny, czyli przez obszar zabudowany i rzeczywiście

od Brodów w stronę Dziebałtowa również wymaga interwencji.

Na tym dyskusję zakończono.

Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Glosowano w sprawie:
zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Koneckiego na lata
2021-2026 .

Wyniki glosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (16)
Dariusz Banasik, Lilla Brożyna, Michał Cichocki , Marian Domagała, Grzegorz Jóźwik,

Zbigniew Kowalczyk, Łukasz Kubka, Jarosław Lasota , Danuta Leśniewicz, Wojciech
Owczarek, Jolanta Pacocha, Paweł Pękala, Grzegorz Piec, Wiesław Skowron , Jarosław
Staciwa, Beata Zbróg
WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)
Dorota Duda, Marian Król, Czesław Kurcbart, Bogdan Soboń

NIEOBECNI (1)
Robert Plech
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Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że Rada większością głosów podjęła Uchwałę

Nr XXVIII/19/202I w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej
Powiatu Koneckiego na lata 2021-2026.

Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu.

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk otworzył dyskusję w sprawie projektu
uchwały dotyczącego zmian w budżecie Powiatu Koneckiego na 2021 r.

W dyskusji wzięli udział:

Radny Marian Król zapytał jak duże jest zadanie inwestycyjne polegające na utworzeniu
w Zespole Szkół Ponadpodstawowych Nr 1 w Końskich strzelnicy wirtualnej wraz z niezbędną

przebudową budynku na które zabezpieczony został wkład własny w wysokości 75 000 zł. oraz
poprosił o przybliżenie tematu klas mundurowych.

Skarbnik Powiatu Edyta Drążkiewicz poinformowała, że jest to zadanie inwestycyjne, które
będzie wykonywane na zgłoszenie wraz z przebudową. Pomieszczenia znajdują się w piwnicy
przy warsztatach i wymagają gruntownego remontu, ponieważ należy zabezpieczyć wejście

z zewnątrz i trzeba dobudować schody. Szacowana wartość tego zadania to 225 000 zł przy
czym można uzyskać dofinansowanie do 80% ale nie więcej jak 150 000 zł. Dodała,

że wniosek został złożony w maju do Ministerstwa Obrony Narodowej. Odnośnie klas
mundurowych poinformowała, że są po jednej w każdym roczniku.

Na tym dyskusję zakończono.

Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
zmian w budżecie Powiatu Koneckiego na 2021 r.

Wyniki glosowania
ZA: 16, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU:O, NIEOBECNI: 1
Wyniki imienne:
ZA (16)
Dariusz Banasik, Lilla Brożyna, Michał Cichocki, Marian Domagała, Grzegorz Jóźwik,

Zbigniew Kowalczyk, Łukasz Kubka, Jarosław Lasota, Danuta Leśniewicz, Wojciech
Owczarek, Jolanta Pacocha, Paweł Pękala, Grzegorz Piec , Wiesław Skowron, Jarosław

Staciwa, Beata Zbróg
WSTRZYMUJĘSIĘ (4)
Dorota Duda, Marian Król, Czesław Kurcbart, Bogdan Soboń

NIEOBECNI (1)
Robert Plech

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk stwierdził, że Rada większością

głosów podjęła Uchwalę Nr XXVIII/20/202I w sprawie zmian w budżecie Powiatu
Koneckiego na 2021 r.

Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu.
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Przewodniczący Rady Powiatu ogłosił 15 minutową przerwę.

o godzinie 12:35 wznowiono obrady.

c) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia "Programu rozWOJU pieczy zastępczej

w Powiecie Koneckim na lata 2021-2023",

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk poinformował, że projekt uchwały

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia "Programu rozwoju pieczy zastępczej w Powiecie
Koneckim na lata 2021-2023", był omawiany na Komisjach Stałych Rady Powiatu i uzyskał
pozytywną opinię.

Pytań nie było. Dyskusji nie przeprowadzono.

Przed przystąpieniem do głosowania sprawdzono quorum.

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że w sesji bierze udział 19 radnych, a następnie

poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia "Programu rozwoju pieczy zastępczej w Powiecie
Koneckim na lata 2021-2023".

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19)
Lilla Brożyna, Michał Cichocki, Marian Domagała, Dorota Duda, Grzegorz Jóźwik, Zbigniew
Kowalczyk, Marian Król, Łukasz Kubka, Czesław Kurcbart, Jarosław Lasota, Danuta
Leśniewicz, Wojciech Owczarek, Jolanta Pacocha, Paweł Pękala, Grzegorz Piec, Wiesław

Skowron, Bogdan Soboń, Jarosław Staciwa, Beata Zbróg
NIEOBECNI (2)
Dariusz Banasik, Robert Plech

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk stwierdził, że Rada Powiatu
jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIIII2112021 zmieniającą uchwałę w sprawie
uchwalenia "Programu rozwoju pieczy zastępczej w Powiecie Koneckim na lata 2021-2023",

Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu.

d) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Programu Wsparcia Podmiotów Ekonomii
Społecznej w Powiecie Koneckim na lata 2021-2025,

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że projekt uchwały zmieniający uchwałę

w sprawie uchwalenia Programu Wsparcia Podmiotów Ekonomii Społecznej w Powiecie
Koneckim na lata 2021-2025, był omawiany na Komisji Budżetu Rolnictwa, Zdrowia
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i Oświaty, Praworządności i Bezpieczeństwa Publicznego oraz Komisji Rewizyjnej. Wszystkie
Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Dyskusji nie przeprowadzono.

Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Programu Wsparcia Podmiotów Ekonomii
Społecznej w Powiecie Koneckim na lata 2021-2025.

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19)
Lilla Brożyna, Michał Cichocki, Marian Domagała, Dorota Duda, Grzegorz Jóźwik, Zbigniew
Kowalczyk, Marian Król, Łukasz Kubka, Czesław Kurcbart, Jarosław Lasota, Danuta
Leśniewicz, Wojciech Owczarek, Jolanta Pacocha, Paweł Pękala, Grzegorz Piec, Wiesław

Skowron, Bogdan Soboń, Jarosław Staciwa, Beata Zbróg
NIEOBECNI (2)
Dariusz Banasik, Robert Plech

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk stwierdził, że Rada Powiatu
jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXVIII/22/2021 zmieniającą uchwałę w sprawie
uchwalenia Programu Wsparcia Podmiotów Ekonomii Społecznej w Powiecie Koneckim
na lata 2021-2025.

Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu.

e) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Przeciwdziałania

Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Koneckim
na lata 2021-2025,

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że projekt uchwały zmieniający uchwałę

w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Koneckim na lata 2021-2025 , był omawiany
na Komisjach Stałych Rady Powiatu i uzyskał pozytywną opinię.

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Powiatowego Programu Przeciwdziałania Przemocy
w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Powiecie Koneckim na lata 2021
2025.

Wyniki głosowania

ZA: 19, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 2
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Wyniki imienne:
ZA (19)
Lilla Brożyna, Michał Cichocki, Marian Domagała,Dorota Duda, Grzegorz Jóźwik, Zbigniew
Kowalczyk, Marian Król, Łukasz Kubka, Czesław Kurcbart, Jarosław Lasota, Danuta
Leśniewicz, Wojciech Owczarek, Jolanta Pacocha, Paweł Pękala, Grzegorz Piec, Wiesław

Skowron, Bogdan Soboń, Jarosław Staciwa, Beata Zbróg
NIEOBECNI (2)
Dariusz Banasik, Robert Plech

PrzewodniczącyRady Powiaty Zbigniew Kowalczyk stwierdził, że Rada jednogłośnie
podjęłaUchwałęNr XXVIII/2312021 zmieniającą uchwałę w sprawie przyjęcia

Powiatowego Programu PrzeciwdziałaniaPrzemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar
Przemocy w Rodzinie w Powiecie Koneckim na lata 2021-2025.

Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu.

f) oceny rocznej działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Końskich działającego przy
Towarzystwie Wspierania Rozwoju Powiatu "Wszechnica Konecka",

PrzewodniczącyRady Powiaty poinformował, że projekt uchwały w sprawie oceny rocznej
działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Końskich działającego przy Towarzystwie
Wspierania Rozwoju Powiatu "Wszechnica Konecka", był omawiany na Komisji Budżetu

Rolnictwa, Zdrowia i Oświaty, Praworządności i Bezpieczeństwa Publicznego oraz Komisji
Rewizyjnej. Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowałyprojekt uchwały.

Pytań nie było. Dyskusji nie przeprowadzono.

PrzewodniczącyRady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Głosowanow sprawie:
oceny rocznej działalności Warsztatu Terapii Zajęciowej w Końskich działającego przy
Towarzystwie Wspierania Rozwoju Powiatu "Wszechnica Konecka".

Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2

Wyniki imienne:
ZA (19)
Lilla Brożyna, Michał Cichocki, Marian Domagała,Dorota Duda, Grzegorz Jóźwik, Zbigniew
Kowalczyk, Marian Król, Łukasz Kubka, Czesław Kurcbart, Jarosław Lasota, Danuta
Leśniewicz, Wojciech Owczarek, Jolanta Pacocha, Paweł Pękala, Grzegorz Piec, Wiesław

Skowron, Bogdan Soboń, JarosławStaciwa, Beata Zbróg
NIEOBECNI (2)
Dariusz Banasik, Robert Plech

PrzewodniczącyRady Powiaty Zbigniew Kowalczyk stwierdził, że Rada jednogłośnie
podjęła UchwałęNr XXVIII/24/2021 w sprawie oceny rocznej działalności Warsztatu
Terapii Zajęciowej w Końskich działającego przy Towarzystwie Wspierania Rozwoju
Powiatu "Wszechnica Konecka".

Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu.
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g) rozpatrzenia petycji Gminy Ruda Maleniecka,

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia
petycji Gminy Ruda Maleniecka, był omawiany na Komisjach Stałych Rady Powiatu i uzyskał
pozytywną opinię.

W dyskusji wzięli udział:

Radny Marian Król złożył wniosek o zmianę ostatniego zdania w uzasadnieniu projektu
uchwały : "Rada Powiatu podzielając stanowisko komisji postuluje, aby Zarząd rozważył

wystąpienie z wnioskiem o pozyskanie środków finansowych na ten cel" na " Rada Powiatu
podzielając stanowisko Komisji postuluje aby Zarząd Powiatu wystąpił z wnioskiem
o pozyskanie środków finansowych na ten cel".

Radny Paweł Pękala przypomniał, że do 14 czerwca trwa obecnie nabór wniosków
o przyznanie dotacji w ramach funduszu autobusowego gdzie wnioskodawca może otrzymać

aż 90% wartości dotacji. Pozostałe l 0% w przypadku tych trzech gmin, które złożyły petycje
są zadeklarowane przez włodarzy. W związku z tym pod względem finansowym Powiat
do realizacji tych nowych kursów nie dokłada ani złotówki. Zwrócił uwagę, że powodem
złożenia petycji jest problem mieszkańców powiatu, którzy spotykali się w okresie pandemii
z olbrzymim kłopotem z usługami transportowymi . Gminy Fałków i Ruda Maleniecka
od września ubiegłego roku niemal, że do dnia obecnego, do początku maja, nie miały

absolutnie żadnych linii świadczących jakikolwiek przewóz osób do powiatu. Niezliczona ilość

głosów rodziców, dzieci, które nie mogły się dostać do szkół powiatowych, jak również osób
pracujących, osób starszych, które nie mogły się dostać z Fałkowa do szpitala spowodowała

reakcję gmin i próbę rozwiązania sytuacji w postaci złożenia wniosku o dotację. Gminy
otrzymały dotacje ale niestety tylko na przejazdy wyłącznie w granicach administracyjnych
gmin. W związku z tym, że powiat jest jednostką, która również może złożyć wniosek zwrócił

się z prośbą, aby zostało to uczynione, ponieważ wówczas zgodnie z ustawą o samorządzie

powiatowym art. 4 pkt. 1 podpunkt 6 spełniony zostanie obowiązek ustawowy, którym jest
zagwarantowanie transportu na terenie powiatu. Dodał, że ma nadzieję, iż wniosek zostanie
złożony skutecznie i uda się wspólnie zaspokoić potrzebę, która dotyka mieszkańców nie tylko
tych trzech gmin tym bardziej, że fundusz autobusowy jest przeznaczony na uruchomienie
kursów i przewozów w miejscach gdzie transport nie funkcjonuje.

Wicestarosta Wiesław Skowron odnosząc się do Radnego Pękali, który operuje artykułami

odnośnie zaspakajania potrzeb komunikacyjnych poprosił aby zapoznał się z art. 7 pkt 7 ust.
o samorządzie gminnym celem sprawdzenia do kogo w pierwszej kolejności należą czynności

o których mówił. Zacytował art. 7 ustawy o organizacji publicznego transportu zbiorowego:
"Organizatorem publicznego transportu zbiorowego zwanym dalej organizatorem właściwym

ze względu na obszar działania lub zasięg przewodów jest gmina na linii komunikacyjnej albo
sieci komunikacyjnej gminnych przewozach pasażerskich". Oznajmił, że w jego ocenie
wniosek Pana Radnego Króla jest nie do przyjęcia, ponieważ kompetentny do zmiany
i uchwalania budżetu jest tylko Zarząd. Rada nie ma prawa zmusić Zarząd do dokonywania
na polecenie Rady jakichkolwiek ingerencji w budżecie.

Radny Marian Król (Ad Vocem) odnosząc się do wypowiedzi Pana Wicestarosty Skowrona
oznajmił, że nie operują w tej chwili stwierdzeniami finansowymi. Rada Powiatu uznaje
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zasadność petycji, a Zarząd ma obowiązek wykonać, a nie rozważyć możliwość tylko winien
się odnieść, natomiast jeśli będą jakieś sprawy finansowe to oczywiście Zarząd ma obowiązek

później poinformować w określonej procedurze Radę Powiatu. Dodał, że kwestie finansowe
będą przedmiotem dalszej uchwały . Ponadto poparł stwierdzenie poprzednika Pana Radnego
Pawła Pękali dotyczące zorganizowania transportu nie tylko na terenie gmin, które wystąpiły

z petycją, ponieważ potrzeba zorganizowania transportu występuje również na innych terenach,
które są na tzw. obrzeżach powiatu jak np. Słupia Konecka. Nadmienił, że już w poprzedniej
kadencji kiedy nie było funduszu autobusowego podejmowane były próby rozwiązania

problemu komunikacyjnego. W związku z tym, że się fundusz autobusowy pojawił uważa,

że powiat ma możliwość zrealizowania tego zadnia i zorganizowania komunikacji.

Radny Paweł Pękała (Ad Vocem) odnosząc się do wypowiedzi Wicestarosty zwrócił uwagę,

że musiał nie doczytać bo cytując ustawę o samorządzie gminnym poinformował o zadaniach
gminy, natomiast uchwała, którą Rada będzie podejmowała dotyczy transportu na terenie
powiatu, nie na terenie gminy. Dodał, że gminy sobie z tym poradzą jeśli tylko powiat
zagwarantuje dojazd do centrum naszego powiatu. Przypomina, że obecny nabór jest siódmym
i powiat miał już sześć szans ale do żadnej nie przystąpił. Dlatego dziwi go też trochę

sceptyczne podejście do szans jakie daje fundusz autobusowy. Zwracając się do Pana
Wicestarosty oznajmił, że jeżeli tak będą podchodzić do szans jakie dają zewnętrzne źródła

finansowania, jeśli w Zarządzie Powiatu będą osoby, które nie chcą korzystać z zewnętrznych

źródeł to nasz powiat będzie zaściankiem województwa, ponieważ wszystkie inne powiaty
korzystają. Poprosił o zmianę podejścia do zewnętrznych źródeł finansowania i o bardziej
efektywne korzystanie z tych środków, ponieważ tylko dzięki nim można w bardziej efektywny
sposób pomóc naszym mieszkańcom.

PrzewodniczącyRady Powiatu Zbigniew Kowalczyk zwrócił uwagę, że nie jest tak do końca

jak mówi Radny Pękala, ponieważdyskutowali na wszystkich komisjach i wszyscy byli zgodni,
że trzeba szukać pieniędzy, składać wnioski i pozyskiwać środki .

Wicestarosta Wiesław Skowron oznajmił, że Pan Przewodniczący ma racje , różne pomysły

u niektórych Panów Radnych się rodzą w głowach, zanim jednak coś powiedzą powinni się

głębiej zastanowić. Odnosząc się do wypowiedzi Pana Radnego Pękali zapytał jakim prawem
mówi, że nic nie robią, że w Zarządzie są osoby, które są przeciwne, nie znając zamierzeń

i planów Zarządu odnośnie tego zagadnienia. Zwrócił uwagę, że na wstępie mówił,

iż do wszystkich zamierzeń ustosunkuję się Pan Starosta. Podkreślił, że wskazując art. 7 i pkt.
7 ustawy o samorządzie gminnym chciał zwrócić uwagę, że zadania transportu publicznego
należą we wszystkich aktach prawnych, które dotyczą tej sprawy do gminy. Poprosił

o wysłuchanie materiału, który jest opublikowany i wypowiedzi byłej Wojewody zwracając

uwagę, że w swoich wypowiedziach na pierwszym miejscu wskazuje gminy. Poprosił Panią

Zastępcę Naczelnika żeby w sprawie, o której mówi Pan Radny Pękala wypowiedziała się

w imieniu komunikacji. Odpowiadając Radnemu Królowi oznajmił, że niejedną kadencję jest
radnym, zajmował bardzo ważne funkcje w samorządach i winien wiedzieć, że aby złożyć

wniosek to powiat musi zabezpieczyć w budżecie 10% wszystkich kosztów. Ponadto żeby

zabezpieczyć środki na zorganizowanie transportu na terenie wymienionych przez radnego
gminach trudno jest określićjakiej wielkości musiałby być budżet. Natomiast uchwałanie może
zobowiązać Zarząd do wydatkowania środkówna rozwiązanie problemów w sprawach których
Zarząd musi zająć stanowisko. Poprosił Panią Skarbnik o zajęcie stanowiska.

16



Radny Michał Cichocki poprosił aby wszyscy radni bardzo spokojnie podeszli do tego tematu ,
ponieważ uchwały dotyczące petycji zostały omówione i uważa, że zostały bardzo mądrze

skonstruowane. Zarząd w żadnym momencie się nie wypowiedział, że jest przeciwny, a wręcz
odwrotnie chce podjąć taką inicjatywę, chce takie zadanie realizować. Dodał, że wydaje mu
się , iż zupełnie zbędne jest poprawianie tej uchwały, która już uzyskała pozytywną opinię

komisji. Ponadto do inicjatywy mogą włączyć się samorządy gminne, które również mają

możliwość poprzez Staropolski Związek Miast i Gmin albo poprzez inny związek, który
mogłyby zawiązać realizować takie przewozy jakie będą chciały. Ustawa tego nie zabrania,
a wręcz odwrotnie wskazuje, że gminy mogą taką inicjatywę podjąć. Zaapelował do wszystkich
żeby zakończyć dyskusję w tym temacie.

Starosta Grzegorz Piec odnosząc się do wypowiedzi radnych oznajmił, że tak jak powiedzieli
Starosta Skowron i Radny Cichocki nie było mowy na Zarządzie, że powiat nie wejdzie w ten
program i nikt z Zarządu nie powiedział, że nie złożą wniosku. Zapis w uchwale zobowiązuje

Zarząd, że ma to zrobić i wniosek zostanie złożony tylko muszą ustalić szczegóły. Dodał,

że petycja jest zasadna, nikt nie mówi , że nie jest zasadna , ponieważ wszystkim zależy na tym
żeby zlikwidowaćwykluczenia i mieszkańcom powiatu żyło się jak najlepiej .

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk biorąc pod uwagę głos Pana Radnego
Mariana Króla zaproponował treść ostatniego zdania uzasadnienia: "Rada Powiatu podzielając

stanowisko komisji postuluje, aby Zarząd Powiatu podjął działania mające na celu pozyskanie
środków finansowych na ten cel".

Radny Marian Król zgodził się aby treść ostatniego zdania brzmiała tak jak zaproponował

Pan Przewodniczący. Dodał, że wcześniej nie znał zdania Pana Starosty i Zarządu na temat tego
czy wniosek będzie składany, ale teraz już ma publiczne zapewnienie Starosty o tym,
że wniosek zostanie złożony. Oznajmił, że nie robią żadnej polityki tylko zależy im również

na dobru mieszkańców, ajemu osobiściena dobru mieszkańców Rudy Malenieckiej, Fałkowa,
Radoszyc i Słupi Koneckiej. Zwrócił uwagę, że w związku z tym iż w Gminie Słupia Konecka
nie było właściwie rozwiązanego transportu komunikacyjnego część uczniów szkół

ponadpodstawowych zamiast wybrać szkoły w Końskich pojechało do Włoszczowy, ponieważ

mieli lepiej zorganizowany transport. Dlatego tak ważną jest rzeczą żeby zorganizowaćdobry
dojazd dla seniorów, uczniów którzy mogliby wtedy korzystać z tego transportu. Uważa,

że należy wykorzystać możliwości jakie daje fundusz autobusowy tym bardziej , że potrzeby
takie są również w pozostałych gminach jak Słupia Konecka , Smyków, czy Gowarczów,
ale te kwestie należy ustalić w rozmowach z włodarzami gmin.

Wicestarosta Wiesław Skowron (Ad vocem) odnosząc się do wypowiedzi Radnego Króla,
który użył sformułowania, że do tej pory nikt go nie informował o takich bądź innych
zamierzeniach przypomniał, że na Komisji Budżetu kiedy Pan Starosta Soboń zaproponował

aby w gminie Ruda Maleniecka wziąć pod uwagę miejscowość Lipa zadeklarował, że sprawą

się zajmie. Mając to na uwadze rozmawiał ze Starostą, który powiedział, że taki wariant będzie
rozważany przez Zarząd i wszystkie zasadne wnioski z gminy Ruda Maleniecka będą również

rozważane, czy ująć je we wniosku czy nie. Dodał, że do tego wniosku zaproponował radny
aby wziąć miejscowość Szkucin i już na komisji odpowiedział, że nad Szkucinem też się

pochylą i Zarząd tym tematem się zajmie.
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Radna Dorota Duda podziękowała za trafne sformułowanie końcówki uzasadnienia uchwały,

ponieważ to jedno słowo "rozważenie" bardzo zmieniało tak naprawdę realizację tej uchwały.
Podziękowała Panu Staroście, że otwarcie powiedział, iż o tym wniosku również Zarząd myśli

i będzie rozważony pozytywnie, ponieważ ona jako nauczyciel troszczy się szczególnie
o dojazdy młodzieży do szkół ponadpodstawowych ale nie tylko to jest ważne. Dodała,

że umożliwienie dojazdu osobą z najodleglej szych miejscowości do Końskich uważa

za priorytet, gdyż można myśleć o rozwoju, a jeśli nie ma komunikacji nic nie osiągniemy,

a Końskie w tym momencie są takim miejscem, że wszystko tak naprawdę mieszkańcy mogą

załatwić.

Radny Bogdan Soboń zwracając się z apelem do Pan Przewodniczącego poprosił żeby zwrócił

uwagę, aby Wicestarosta nie pouczał, nie łajał , nie potrącał za każdą wypowiedź radnego,
ponieważ każdy radny ma prawo pytać, nawet jak błądzi to Zarząd, Przewodniczący winien go
wyprowadzić z błędu. Natomiast ciągłe takie upominanie, łajanie, poprawianie, że źle rozumie,
że to niepoprawnie nie uchodzi. Poprosił o zachowanie kultury politycznej , ponieważ jestem
radnym szósta kadencję i bywały różne rzeczy na tej sali, ale zawsze kultura obowiązywała.

Zwrócił uwagę, żeby zachować kulturę, szanować się nawzajem, ponieważ każdy radny ma
prawo pytać i ma prawo się dowiedzieć, a tym bardziej , że od 29 września nie było takiej okazji .

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk oznajmił, że tę uwagę wszyscy radni
powinni wziąć do siebie , ponieważ od nich samych zależy najakim poziomie prowadzona jest
dyskusja. Zwracając się do Radnego Mariana Króla zapytał czy może być taka treść: "Rada
Powiatu podzielając stanowisko Komisji wnosi , aby Zarząd Powiatu podjął działania mające

na celu pozyskanie środków finansowych na ten cel".

Radny Marian Król odpowiedział, że tak i należy tę zmianę przegłosować.

Na tym dyskusję zakończono.

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie wniosek w sprawie zrmany
uzasadnienia.

Glosowano wniosek w sprawie:
zmiany uzasadnienia uchwał Rady Powiatu dotyczących rozpatrzenia petycji.

Wyniki glosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (16)
Michał Cichocki, Marian Domagała, Dorota Duda, Grzegorz Jóźwik, Zbigniew Kowalczyk,
Marian Król, Łukasz Kubka, Czesław Kurcbart, Danuta Leśniewicz, Wojciech Owczarek,
Jolanta Pacocha, Paweł Pękala, Grzegorz Piec, Wiesław Skowron, Bogdan Soboń, Beata Zbróg
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jarosław Staciwa
NIEOBECNI (4)
Dariusz Banasik, Lilla Brożyna, Jarosław Lasota, Robert Plech
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Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk stwierdził, że Rada większością

głosów przyjęła wniosek w sprawie zmiany uzasadnienia uchwał Rady Powiatu dotyczących

rozpatrzenia petycji, a następnie poddał pod głosowanie rozpatrywany projekt uchwały.

Głosowanow sprawie:
rozpatrzenia petycji Gminy Ruda Maleniecka.

Wyniki głosowania
ZA : 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (16)
Michał Cichocki, Marian Domagała, Dorota Duda, Grzegorz Jóźwik, Zbigniew Kowalczyk,
Marian Król, Łukasz Kubka, Czesław Kurcbart, Danuta Leśniewicz, Wojciech Owczarek,
Jolanta Pacocha, Paweł Pękala, Grzegorz Piec, Wiesław Skowron, Bogdan Soboń, Beata Zbróg
WSTRZYMUJĘSIĘ (1)
Jarosław Staciwa
NIEOBECNI (4)
Dariusz Banasik, Lilla Brożyna, Jarosław Lasota, Robert Plech

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że Rada większością głosów podjęła Uchwałę

Nr XXVIII/25/2021 w sprawie rozpatrzenia petycji Gminy Ruda Maleniecka.

Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu.

h) rozpatrzenia petycji Gminy Fałków,

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia
petycji Gminy Fałków, był omawiany na Komisji Budżetu, Rolnictwa, Zdrowia i Oświaty,

Praworządności i Bezpieczeństwa Publicznego oraz Komisji Rewizyjnej.

Dyskusji nie przeprowadzono.

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk poddał projekt uchwały wraz
z przyjętym wnioskiem pod głosowanie.

Głosowano w sprawie:
rozpatrzenia petycji Gminy Fałków.

Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (16)
Michał Cichocki, Marian Domagała, Dorota Duda, Grzegorz Jóźwik, Zbigniew Kowalczyk,
Marian Król , Łukasz Kubka, Czesław Kurcbart, Danuta Leśniewicz, Wojciech Owczarek,
Jolanta Pacocha, Paweł Pękala, Grzegorz Piec, Wiesław Skowron, Bogdan Soboń, Beata Zbróg
WSTRZYMUJĘSIĘ (1)
Jarosław Staciwa
NIEOBECNI (4)
Dariusz Banasik, Lilla Brożyna, JarosławLasota, Robert Plech
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Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że Rada większością głosów podjęła Uchwałę

Nr XXVIII/26/2021 w sprawie rozpatrzenia petycji Gminy Fałków.

Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu.

i) rozpatrzenia petycji Gminy Radoszyce.

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk poinformował, że projekt uchwały

w sprawie rozpatrzenia petycji Gminy Radoszyce, był omawiany na Komisjach Stałych

i uzyskał pozytywną opinię.

Pytań nie było. Dyskusji nie przeprowadzono.

Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały wraz z przyjętym wnioskiem pod
głosowanie.

Głosowano w sprawie:
rozpatrzenia petycji Gminy Radoszyce.

Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (15)
Michał Cichocki , Marian Domagała, Dorota Duda, Grzegorz Jóźwik, Zbigniew Kowalczyk ,
Marian Król, Łukasz Kubka , Czesław Kurcbart, Danuta Leśniewicz, Wojciech Owczarek,
Jolanta Pacocha, Paweł Pękala, Grzegorz Piec, Bogdan Soboń, Beata Zbróg
PRZECIW (1)
Wiesław Skowron
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jarosław Staciwa
NIEOBECNI (4)
Dariusz Banasik , Lilla Brożyna, Jarosław Lasota , Robert Plech

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk stwierdził, że Rada większością

głosów podjęła Uchwałę Nr XXVIII/27/2021 w sprawie rozpatrzenia petycji Gminy
Radoszyce.

Uchwała stanowi integralną część niniejszego protokołu.

j) wyrażenia zgody na przystąpienie przez Zespół Szkół Ponadpodstawowych nr 3 w Końskich

do projektu .Ponadnarodowa mobilność uczniów", pn. .Polsko-greckie wyzwanie kulturowe"
w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój.

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk poinformował, że projekt uchwały

w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie przez Zespół Szkół Ponadpodstawowych nr 3
w Końskich do projektu .Ponadnarodowa mobilność uczniów", pn. .Polsko-greckie wyzwanie
kulturowe" w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój był omawiany
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na Komisji Budżetu, Rolnictwa, Zdrowia i Oświaty, Praworządności i Bezpieczeństwa

Publicznego oraz Komisji Rewizyjnej. Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt
uchwały.

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie.

Glosowano w sprawie:
wyrażenia zgody na przystąpienie przez Zespół Szkół Ponadpodstawowych nr 3 w Końskich

do projektu .Ponadnarodowa mobilnośćuczniów", pn. .Polsko-greckie wyzwanie kulturowe"
w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój.

Wyniki glosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (17)
Michał Cichocki, Marian Domagała, Dorota Duda, Grzegorz Jóźwik, Zbigniew Kowalczyk,
Marian Król, Łukasz Kubka, Czesław Kurcbart, Danuta Leśniewicz, Wojciech Owczarek,
Jolanta Pacocha, Paweł Pękala, Grzegorz Piec, Wiesław Skowron, Bogdan Soboń, Jarosław

Staciwa, Beata Zbróg
NIEOBECNI (4)
Dariusz Banasik, Lilla Brożyna, Jarosław Lasota, Robert Plech

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk stwierdził, że Rada jednogłośnie

podjęła Uchwałę Nr XXVIII/28/2021 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie przez
Zespół Szkół Ponadpodstawowych nr 3 w Końskich do projektu .Ponadnarodowa mobilność

uczniów", pn. .Polsko-greckie wyzwanie kulturowe" w ramach Programu Operacyjnego
Wiedza Edukacja Rozwój.

Uchwała stanowi integralnq część niniejszego protokołu.

Ad.8.
Przedstawienie "Raportu o stanie Powiatu Koneckiego za 2020 rok".

Przewodniczący Rady Powiatu poinformował, że przedstawienie "Raportu o stanie Powiatu
Koneckiego za 2020 rok" radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o sesji. Dodał, że zgodnie
z art. 30 a ustawy z dnia czerwca 1998 roku o samorządzie powiatowym debata nad raportem
oraz rozpatrzenie przez Radę Powiatu nastąpi podczas sesji, na której podejmowana będzie

uchwała Rady Powiatu w sprawie udzielenia lub nie udzielenia Zarządowi absolutorium.

Raport o stanie Powiatu Koneckiego za 2020 rok " stanowi integralnq część niniejszego
protokołu.

Ad.9.
Przyjęcie protokołu wraz z wnioskami z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną.

Radny Wojciech Owczarek - Przewodniczący Zespolu Kontrolnego odczytał protokół wraz
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z wnioskami z kontroli przeprowadzonej w Powiatowym ŚrodowiskowymDomu Samopomocy
wStąporkowie.

Pytań nie było. Dyskusji nie przeprowadzono.

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk poddał pod głosowanie protokół wraz
z wnioskami z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną w Powiatowym
ŚrodowiskowymDomu Samopomocy wStąporkowie.

Glosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu wraz z wnioskami z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną

w Powiatowym ŚrodowiskowymDomu Samopomocy wStąporkowie.

Wyniki glosowania
ZA: 17, PRZECIW: O, WSTRZYMUJĘ SIĘ: O, BRAK GŁOSU: O, NIEOBECNI: 4

Wyniki imienne:
ZA (17)
Michał Cichocki, Marian Domagała, Dorota Duda, Grzegorz Jóźwik, Zbigniew Kowalczyk,
Marian Król, Łukasz Kubka, Czesław Kurcbart, Danuta Leśniewicz, Wojciech Owczarek,
Jolanta Pacocha, Paweł Pękala, Grzegorz Piec, Wiesław Skowron, Bogdan Soboń, Jarosław

Staciwa, Beata Zbróg
NIEOBECNI (4)
Dariusz Banasik, Lilla Brożyna, Jarosław Lasota, Robert Plech

Przewodniczący Rady Powiatu stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła protokół wraz
z wnioskami z kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną.

Protokół z przeprowadzonej kontroli przechowywany j est w Biurze Rady Powiatu w Końskich.

Ad.IO.
Sprawy różne.

Przewodniczący Rady Powiatu odczytałpisma, które wpłynęły do Rady Powiatu:

• trzy pisma od Wojewody Świętokrzyskiegow sprawie rozstrzygnięcianadzorczego uchwał,

w części obejmującej paragraf 3 - Nr XXV113/2021 Rady Powiatu w Końskich z dnia
30 marca 2021 roku w sprawie uchwalenia programu rozwoju pieczy zastępczej w powiecie
koneckim na lata 2021-23 , Nr XXV/1I/2021 Rady Powiatu w Końskich z dnia 30 marca
2021 roku w sprawie uchwalenia programu wsparcia podmiotów ekonomii społecznej

w powiecie koneckim w latach 2001-2025, Nr XXVII2/2021 Rady Powiatu w Końskich

w sprawie uchwalenia powiatowego programu przeciwdziałaniaprzemocy w rodzinie oraz
ochrony ofiar przemocy w rodzinie w powiecie koneckim na lata 2021-2025 ,

• pismo od Radnych Rady Miejskiej w Stąporkowie dotyczące dróg powiatowych,
• pismo z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego i Sportu dotyczące udzielonej

Parafii Rzymskokatolickiej pod wezwaniem św. Jacka w Odrowążu dotacji w wysokości

50000 zł. przeznaczonej na pokrycie kosztów prac konserwatorskich ołtarza głównego.
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Odczytana korespondencja stanowi integralną część niniejszego protokołu.

W dyskus ji wzięli udział:

Wicestarosta Wiesław Skowron oznajmił, że nie może milczeć na apel Pana Starosty Sobonia
dlatego chce kilka słów powiedzieć. Wszystkie jego jakiekolwiek wystąpienia na sesjach lub
komisjach nie podobają się, czy mają uwagi kilku radnych, a w szczególności Radny Soboń.

Każda jego jakakolwiek wypowiedź, która pośrednio bądź bezpośrednio radnego dotyczy,
zarazjest poddawana krytyce i ocenie, takiej jakby on naprawdę wszystkim ubliżał, a większość

radnych do tej pory nie zwracała mu uwagi. Oświadczył, że jeżeli będą podawane fakty nie
mające pokrycia z prawdą, jeżeli będą nieuzasadnione uwagi pod adresem działalności

Zarządu, to będzie dalej reagował na takie zdarzenia. Nikomu nie ubliża, to że powiedział,

iż burmistrz tej czy innej gminy powinien się wziąć do roboty to jest jego ocena własna i ma
pełne prawo do takich ocen i wystąpień.

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk ponowił prośbę aby wszyscy
szanowali się nawzajem , ponieważ są sprawy trudne i należy dyskutować tylko, że dyskusje
powinny być merytoryczne.

Radna Beata Zbróg poprosiła aby rozwiać jej wątpliwości odnośnie punktu 8 dotyczącego

przedstawienia raportu o stanie powiatu koneckiego za 2020 rok, ponieważ dosyć lekko przeszli
nad przedstawianiem tego raportu. Dodała, że z tego co się orientuję to raport o stanie powiatu
warunkuje uzyskanie wotum zaufania na następnej sesji. Obok absolutorium budżetowego

to chyba są dwie najważniejsze dla Zarządu Powiatu rzeczy. W związku z tym chciałaby, żeby

Pani Kierownik Biura Rady, albo Radca Prawny potwierdziły, że forma przedstawienia,
iż otrzymali raport na tablet jest wystarczającaaby wykonać wszystkie dzisiejsze obowiązki,

żeby później nie było, że wotum zaufania będzie nieważne z powodu nie przedstawienia tego
raportu.

Radna Dorota Duda podziękowała Panu Radnemu Wojciechowi Owczarkowi, że zebrał

podpisy pod petycją, pod wnioskiem o remont drogi Modliszewice - Sierosławice i ma
nadzieję, że to zadanie pójdzie dalej, aż do Dziebałtowa jeżeli środki będą wystarczające.

Przekazała prośbę mieszkańców miejscowości Modliszewice, ale nie tylko tej miejscowości,

ponieważ ulica Gasińskiego pozbawiona jest utwardzonego pobocza, a wie że jest rozważana
budowa chodnika, dlatego jeżeli będzie to możliwe to prosi o wniesienie tego zadania
na realizację. Zwróciła uwagę, że jest taka ulica Jasna w Końskich, przy której mieszkają

głównie emeryci, którzy zwracali się do niej z prośbą, ponieważ chodniki są dość zniszczone,
nawierzchnia również, aby umożliwić im godne funkcjonowanie.

Radny Michał Cichocki zwrócił uwagę, że dyskutowali dużo o drogach, o sposobie
zorganizowania utrzymania zimowego dróg, ale to dotyczy również i letniego bo jest też

sprzątanie i koszenie. Ustawodawca w ustawie o drogach publicznych przewidział taką

możliwość biorąc pod uwagę zawieranie porozumień pomiędzy jednostkami samorządu

terytorialnego, ale też wprowadził w art 19 zapis dotyczący miast na prawach powiatu, gdzie
te miasta zarządzają całością sieci dróg na terenie danego miasta. Dlatego uważa, że jeśli byłaby

taka potrzeba, czy wola Rady Powiatu albo Rad Gmin można by wspólnie wystąpić z taką

inicjatywą. Wymagałaby ona zmiany ustawy, żeby też nie tylko miasta na prawach powiatu
miały taką możliwość, ale też i miasta, że zarządzają całą siecią dróg. Oczywiście
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z wyłączeniem dróg krajowych i autostrad, ewentualnie drogi ekspresowej . Jeśli będzie taka
wola Zarządu, czy wola radnych to wydaje mu się, że można taką inicjatywę skierować

do posłów aby uregulowanie prawne zostało doprecyzowane, zmienione do takiej formy, która
dla samorządów będzie wygodna.

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk poprosił Radcę Prawnego
o wyjaśnienie wątpliwości dotyczących przedstawienia raportu o stanie powiatu koneckiego.

Radca Prawny Iwona Bogacka -Urban poinformowała, że przedstawienie raportu o stanie
powiatu za rok poprzedni , zgodnie z ustawą o samorządzie powiatowym, ma się odbyć

w terminie do 31 maja i jest to przedstawienie o charakterze formalnym. Dyskusja i debata
odbywają się dopiero na sesji absolutoryjnej i wtedy też jest głosowanie odnośnie wotum
zaufania, a dopiero jest podejmowana uchwała o absolutorium. Dodała, że jest to tylko formalne
przedstawienie, czyli pokazanie radnym tego raportu i oczywiście mieszkańcom, szerokiej
publiczności dlatego, że mieszkańcy też mają prawo później zgłaszać się do tej debaty.
Potwierdziła, że taka forma przekazania raportu radnym jest wystarczająca.

Radna Beata Zbróg (Ad Vocem) podziękował Panu Radnemu Michałowi Cichockiemu
za wsparcie potrzeby rozmowy z gminami odnośnie zimowego i letniego utrzymania dróg
bo tak to zrozumiała. Oznajmiła, że podobnie jak Pani Radna Dorota Duda wspiera
mieszkańców ulicy Jasnej, która była planowana do zamiany, ponieważ otaczają

ją ze wszystkich stron ulice gminne, które sąjuż wyremontowane, dlatego prosi aby się nią jak
najszybciej zająć .

Radny Bogdan Soboń zwracając się do Pana Wicestarosty oznajmił, że jest możliwość

odsłuchaniajak na sesji we wrześniu mówił etyczna, moralna, niemoralna Pani Radna Dorota
Duda. Ponadto zaczął pouczać pedagoga z wieloletnim doświadczeniem, a na ostatniej komisji
wyraził, żeby inni brali się do roboty, a potem przepraszał. Zwrócił uwagę, czy uchodzi żeby

szczebel powiatowy łajał samorządy gminne skoro każdy szczebel samorządu gminnego,
powiatowego, wojewódzkiego jest autonomiczny i ma swoją radę i należy to uszanować .

Ponowił apel do Przewodniczącego, żeby kultura wypowiedzi, szacunku wzajemnego była

i obowiązywała na tej sali. Reasumując stwierdził, że z tym połajaniem, pouczaniem etyczny ,
nie etyczny, moralny, nie moralny , pracuje , nie pracuje , leń, to po prosu nie wypada
Wicestaroście, członkowi Zarządu w ten sposób odnosić się do radnych, włodarzy gmin,
którzy zostali wybrani w wyborach bezpośrednich i mają można nawet powiedzieć, mocniejszy
mandat bezpośrednich wyborów niż sam Zarząd Powiatu.

Wicestarosta Wiesław Skowron (Ad Vocem) oznajmił, że nie wiejak Pan Radny to wszystko
interpretuje, ponieważ jest to jego sprawa. On nigdy nie łajał, tylko zawsze przedstawiał swoje
uwagi, a odnośnie Pani Dudy to tylko przypomniał, że jako nauczyciel jest funkcjonariuszem
publicznym tak jak inni i karta nauczyciela obowiązuje ją wszędzie, w każdym miejscu .
Natomiast odnośnie wypowiedzi na komisji zwrócił uwagę, że nie powiedział, żeby się gminy
wzięły do roboty. Faktycznie przeprosił, ale wyraził się żeby burmistrzowie, wójtowie wzięli

się do roboty i powiedział, że się zagalopował w stosunku do Wójta Rudy Malenieckiej i jego
przeprosił. Natomiast odnośnie uwag, które wypowiada uważa, że ma prawo wygłaszać i nie
rozumie dlaczego Pan Radny zabrania żeby ocenił jednego burmistrza, czy drugiego wójta
skoro ma prawo do takiej opinii na podstawie materiałów, które przeglądał, zapoznawał się.

Reasumując stwierdził, że myśli, i ż jeśli ze strony Radnego będzie refleksja, to zjego również.
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Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk ponowił prośbę aby dyskusja była jak
najbardziej kulturalna i na wysokim poziomie. Poprosił aby zakończyli dyskusję i przystąpili
do merytorycznych spraw.

Radna Dorota Duda stwierdziła, że z kartą nauczyciela się urodziła, przyszła na ten świat,

ponieważ wywodzi się z rodziny nauczycielskiej, jej matka była nauczycielką i członkowie

rodziny są również związani ze szkołą. Ponadto nigdy w życiu nie miała problemu dotyczącego

moralnego, nie etycznego lub innego prowadzenia się, tak jak jej zarzucano 29 września

podczas sesji Rady Powiatu. Poprosiła aby więcej jej nazwisko nie było wypowiadane tutaj
w kategoriach takich , czy innych decyzji bo ona wie na czym polega jej rola i potrafi
dostosować się do wszystkiego co wnosi karta nauczyciela. Pracuje nie od dziś , bo ma 30 lat
stażu pracy, a tak jak powiedziała rodzina nauczycielska zobowiązuje, ponieważ można być

kimś innym poza szkołą, a ona jest cały czas taką samą osobą.

Radny Michał Cichocki zwrócił się z prośbą do Zarządu aby podjął działania, które mogą
pomóc w rozwiązaniu problemu z jakim boryka się stowarzyszenie Koniczynka działające

na terenie Gminy Końskie, które prowadzi świetlicę dla dzieci autystycznych, a pomocą jest
objętych 20 rodzin. Dotychczas stowarzyszenie wykorzystywało pomieszczenia należące

do szkoły podległej burmistrzowi, a na dzień dzisiejszy nie mają odpowiedzi co do ich
przyszłości, ponieważ muszą zwolnić lokal i poszukują innej siedziby dla swojego
stowarzyszenia. Dodał, że jeśli byłaby taka możliwość żeby Starostwo wygospodarowało takie
pomieszczenie dla stowarzyszenia to będzie szczęśliwy z tego powodu, że udało się im pomóc.

Wicestarosta Wiesław Skowron poinformował, że myśli, iż taka możliwość będzie

w budynku Starostwa, ponieważ jak słyszał z wypowiedzi Pana Starosty będzie remont piętra
Starostwa. Dodał, że problem przedstawi Panu Staroście i myśli , że poważnie podejdą do tej
sprawy.

Radny Marian Król oznajmił, że nie od dziś wiadomo o sporze pomiędzy dyrektorem Domu
Pomocy Społecznej w Rudzie Pilczyckiej , a zarządem związku zawodowego. Dodał, że trzy
panie z zarządu zostały zwolnione, odwołały się od tej decyzji do sądu i kilka dni temu otrzymał

informację, że w sądzie panie wygrały i mają możliwość powrotu do pracy, a Dom Pomocy
Społecznej w Rudzie Pilczyckiej ma wypłacić odszkodowanie. W związku z tym zapytał Pana
Wicestarostę Skowrona, czy ma wiedzę na temat tego rozstrzygnięcia i jaka to jest kwota oraz
z czego będzie ona zapłacona.

Wicestarosta Wiesław Skowron ( Ad Vocem ) poinformował, że posiada pewną wiedzę,

iż panie wygrały sprawę, a zasądzone kwoty dla jednej osoby wynoszą około 28 000 zł.

Ponadto wyrok sądu zawiera tzw. klauzulę natychmiastowej wykonywalności w części

dotyczącej przywrócenia do pracy. Dodał, że w jego ocenie Pani Dyrektor musi zatrudnić nawet
zakładając, że będzie apelować od wyroku to klauzulę musi wykonać . Natomiast wysokość
kosztów, ponieważ wynagrodzenie zostało zasądzone za okres, kiedy panie nie były

dopuszczone do wykonywania obowiązków pracowniczych może podlegać apelacji jeżeli

pracodawca będzie apelował, a z tego co słyszał ma zamiar.

Radny Bogdan Soboń oznajmił, że 23 lutego tego roku był w Sądzie Pracy w Skarżysku jako
świadek wraz Wicestarostą i poprzednim Starostą Lenartem na rozprawie Pani Moniki
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Krawczyk. W związku z tym, że z tego co wie 9 marca został ogłoszony wyrok poprosił

o informację, czy z tego tytułu też są koszty finansowe, odszkodowania, czy powiat się

odwoływał.

Przewodniczący Rady Powiatu Zbigniew Kowalczyk zapytał czy stroną był powiat, czy
jednostka podległa.

Radny Bogdan Soboń odpowiedział, że w sprawie uczestniczyła obecna dyrektor
Wielofunkcyjnej Placówki Pomocy Dziecku i Rodzinie , Wicestarosta Skowron i nie wie kto
mu na to pytanie udzieli odpowiedzi ale jest ciekaw jaki jest finał tej sprawy.

Wicestarosta Wiesław Skowron potwierdził to co Pan Soboń powiedział, ponieważ był

obecny w charakterze świadka na rozprawie. Sprawa zakończyła się wyrokiem korzystnym dla
Pani Krawczyk, która żądała w pozwie sądowym odszkodowania w wysokości 18000 zł i Sąd
Pracy w Skarżysku zasądził taką kwotę . Dodał, że po przeanalizowaniu tego wyroku z Panem
Starostą postanowili nie apelować pomimo , że były podstawy. Poinformował, że koszty
odszkodowanie wynoszą 18000 zł. plus odsetki , ale nie pamiętajakajest łączna kwota i nie wie
czy już nie zostały wypłacone.

Na tym dyskusję zakosiezono.

Ad.U.
Zamknięcieobrad XXVIII sesji Rady Powiatu.

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady powiatU)' Zbigniew Kowalczyk
zamknął obrady XXVIII sesji Rady Powiatu w kadencji 2018-2023.

alczyk
Przygotował(a): Iwona Cholewa

przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl

26


